CHICAGO PUBLIC

CHICAGO | PUBLIC | CPS | SCHOOLS

مع مقر مدرسة Belmont-Cragin Elementary School مع مقر مدرسة Northwest Middle School

مقدمة

تلتزم (CPS) Chicago Public Schools بضمان حصول كل طالب، في جميع المناطق، على تعليم عالى الجودة ومتكامل العناصر، وذلك ليتخرج الطالب من المدرسة الثانوية مستعدًا للنجاح في دراسته الجامعية، ومساره الوظيفي، وحياته العامة. وتقوم CPS بكل ما يمكن القيام به لتوفير تعليم يليق بالقرن 21 لأطفال شيكاغو، ليساعدهم على الكفاح والنجاح في الحياة، بدءًا من الاستثمارات في المراحل المبكرة من التعليم، وجعل اليوم الدراسي كاملاً للتأكد من التأثير الفعال لنظار مدارسنا ومدرسيها. فالعمل اليومي لضمان مستقبل أطفالنا هو التزام نتعهد بتحقيقه.

إلا أن منطقتنا تواجه عجزًا في الميزانية يقدر بـ 1 بليون دو لار أمريكي، مما يهدد نظامنا بأكمله، حيث يتعذر توفير الدعم اللائق والخدمات التي يستحقها أطفالنا جميعًا. وتعد قلة الانتفاع من أكبر التحديات التي تواجه الوضع المالي المتأزم لمنطقتنا، التي ينتج عنها ضياع الموارد المالية باستثمارها في مبانٍ نصف خاوية، تتكلف مبالغ كبيرة لصيانتها وترميمها. وتقوم CPS حاليًا بتمويل المدارس والمباني، التي تستوعب عدد 511.000 طالب فقط. وتسبب أزمة الانتفاع هذه تبعثر مواردنا المالية الضئيلة بالفعل، وقلتها.

ولمواجهة هذه الأزمة، يتقدم CPS بمقترح خطة لحل أزمة الانتفاع، طبقًا لمدخلات قيمة تم جمعها من مختلف الشركاء، منهم أولياء الأمور، والطلاب، و المدرسون، وقادة المجتمعات، ورجال الدين، والانتداب المستقل للانتفاع بالمدارس، وإدارة شرطة مدينة شيكاغو، وإدارة الخدمات الأسرية وخدمات الدعم. وعبر هذه الجهود المشتركة، تقدم خطة CPS عهدًا جديدًا لمدارس شيكاغو العامة، وبداية جديدة لطلابنا في الفصل الدراسي لخريف 2013.

تقترح الخطة أن يتم غلق المدارس التي لا يتم الانتفاع بها، أو نقل مقراتها. ستمكن هذه الإجراءات CPS من تعظيم الموارد إلى الحد الأقصى، وذلك عبر تقليل عدد أبنية المدارس، مما سيحسن من قدرتنا الاستيعابية، لإتاحة قدرة أكبر لأطفالنا على الوصول إلى الموارد بالغة الأهمية، والمصادر الداعمة، مثل المكتبات، والوسائل التقنية، والملاعب الرياضية، وأطقم التمريض، والمستشارين.

للاستخدام الأمثل للمساحات الموجودة بالمباني، تقترح CPS ضم مقرات Belmont-Cragin (Elementary School) Belmont-Cragin و(Northwest) بستند هذا القرار Northwest Middle School (Northwest) مع بعضها البعض في منشأة مشتركة، تقع في شارع 5252 W. Palmer. يستند هذا القرار على قلة الانتفاع بمبانى مدرسة Northwest وفقًا للقواعد الإرشادية الواردة في قواعد المدير التنفيذي الإرشادية للإجراءات الخاصة بالمدارس.

تقدم خطة الانتقال الموضحة بالأسفل تلخيصًا للمقترح، وتقوم بتعريف أوجه الدعم الذي سيتم تقديمه للطلاب الذين يتضمنهم المقترح، وذلك لجعل عملية الانتقال سلسة و آمنة، مع وجود فرص لإبداء الملاحظات للتعليق على هذا الإجراء.

ب. ملخص الإجراءات

تقترح CPS ضم مقر مدرسة Belmont-Cragin مع مقر مدرسة Northwest في المنشأة التابعة لـ CPS ذاتها، الواقعة في شارع 5252 W. Palmer بناة مملوكة الخاصة بـ CPS وذلك ضمن Fullerton Elementary Network المخاصة بـ CPS، تحتل مدرسة Northwest منشأة مملوكة لـ CPS، وتقدم الخدمات التعليمية لـ 693 طالبًا، في الصفوف الدراسية من السادس إلى الثامن. تحتل مدرسة 692 طالبًا، في الصفوف الدراسية من فصول ما قبل رياض الأطفال إلى الصف الثامن. سيتم ضم مقر مدرسة Northwest من وحتى الصف الثامن مع مقر مدرسة Northwest، بينما ستبقى فصول ما قبل رياض الأطفال وحتى الصف الثامن مع مقر مدرسة Selmont-Cragin الواقع في شارع Socrates من رياض الأطفال وحتى الصف الثامن 256 طالبًا.

ويستوفي الجمع بين المقرين معايير قواعد المدير التنفيذي الإرشادية للإجراءات الخاصة بالمدارس، لأن القدرة الاستيعابية للمنشأة تقع ضمن نطاق القدرة الاستيعابية المطلوبة لاستيعاب أعداد المسجلين في المدرستين التين سيتم ضمّ مقريهما، وذلك وفقًا لمعايير استغلال المساحات الخاصة بـ CPS، وتستطيع المنشأة دعم البرامج الأكاديمية التي تقدمها المدرستان. إذا تمت الموافقة على هذا المقترح، ستعمل كل من مدرسة Northwest ومدرسة Belmont-Cragin بشكل منفصل، كمدرستين مستقلتين، بينما هما تتشاركان في المنشأة، وسيكون من المنتظر منهما الالتزام بسياسة الإدارة التعليمية للمنشآت المشتركة (تقرير الإدارة التعليمية رقم CP3-0126-01). ستوفر CPS استثمارات رأس المال اللازمة لضمان التشغيل الناجح لكلا المدرستين اللتين تتشاركان المنشأة ذاتها. ستعمل الاستثمارات التي ستقوم بها CPS من أجل الطلاب بظروف المتأثرين في كلا المدرستين Northwest و الإمكان.

ج.

كما تنص سياسة الإدارة التعليمية للمنشآت المشتركة لعام 2005، تكمن المصلحة العليا لكل من الإدارة التعليمية، والطلاب، والمجتمع في التعرف على الأبنية التعليمية التي بها نقص في الانتفاع، وتحسين استخدام تلك المنشآت. إحدى طرق القيام بذلك هي نقل إحدى المدارس إلى منشأة مشتركة مع ضم مدرسة إضافية أو أكثر إلى المبنى.

المنشأة الموجودة في شارع CPS على تقسيم المساحات كافية لإقامة الفصول المشتركة المطلوبة لخدمات مدرستي Northwest وBelmont-Cragin. ستعمل CPS على تقسيم المساحات لرسم حدود واضحة بين الحرمين المدرسيين وفقًا لسياسة الإدارة التعليمية للمنشآت المشتركة، وستقوم بإنشاء مكاتب إدارية منفصلة حسب الحاجة. تضم المنشأة الكائنة في شارع Palmer مساحات كافية لإقامة كافة احتياجات كلا المدرستين، للدورات الدراسية الأكاديمية، وتناول الطعام، والتربية البدنية، والمكاتب الإدارية، والبرامج الأخرى. إذا تمت الموافقة على المكان المقترح، قد تحتاج كل من مدرسة Northwest ومدرسة Belmont-Cragin إلى التشارك في بعض المساحات المشتركة. كما أنه سيتم صياغة مذكرة تفاهم بين المدرستين، لتخصيص المساحات الخاصة بكل منهما، وفقًا لسياسة الإدارة التعليمية للمنشآت المشتركة لعام 2005.

د. السلامة والأمان

لقد استعانت CPS بخبراء متعددين في مجال السلامة المدرسية، لاتخاذ القرارات التي ستضمن الانتقال السلس للأطفال في العام المقبل. تمت استشارة كل من الجهات التالية: مكتب السلامة والأمان (OSS)، وإدارة شرطة مدينة شيكاغو، وإدارة الخدمات الأسرية وخدمات الدعم، والشركاء المجتمعيين ورجال الدين، وقد تم ذلك كجزء من عملية التخطيط لإجراءات السلامة.

وقد أعدت CPS خطة لتحقيق سلامة الطلاب والموظفين، تتماشى مع المكان المقترح أن تتشارك فيه مدرستا Northwest وBelmont-Cragin. وستستمر OSS في المشاركة بشكل ممتد مع مجموعات المجتمع المحلي، والمسئولين المنتخبين، والوكالات الشقيقة، وإدارة شرطة مدينة شيكاغو، وذلك لتأمين عملية انتقال سلسة وآمنة للطلاب إلى البيئة المدرسية الجديدة. ستقوم OSS بالتالي كجزء من إجراءات عملية الانتقال:

- تقييم مراجعات السلامة بالمدرسة وتحديثها
- مراجعة تخصيص مواقع أفراد الأمن لضمان تغطية جيدة للمساحات
 - مراجعة تقنية السلامة بالمدرسة وتطوير الأنظمة بما يليق
 - حل أية مشاكل تتعلق بالسلامة يشير إليها الطلاب والموظفون
- وفقًا لرؤية OSS، عند ضرورة ذلك، ستقوم CPS، بالتعاون مع المجتمع، بتعيين مسئول عن الأمن أثناء الانتقال، للمساعدة في توفير احتياجات السلامة والأمان.

ه إجراءات دعم الطلاب والمدارس

تلتزم CPS بتقديم عملية انتقال ناجحة للعام الدراسي 2013-2014. ولتحقيق ذلك الهدف، ستقوم CPS بتقديم إجراءات الدعم الآتية، لتفي بالاحتياجات الأكاديمية، والاجتماعية، والعاطفية، والتعليمية الخاصة بالطلاب المتأثرين بعملية الانتقال. يمكن تخصيص هذه الموارد أكثر بينما يتم تحصيل الملاحظات في اجتماعات المجتمع، وجلسات الاستماع العلنية المتعلقة بهذا الإجراء. بالإضافة لذلك، قد يتم ضبط الموارد لتلاقي الاحتياجات المتفردة للطلاب المتأثرين، إذا دعت الضرورة لذلك وفقًا لرؤية مدير المدارس المشرف على هذه الشبكة.

الاحتياجات الأكاديمية للطلاب

لضمان حصول الطلاب على توجيه أكاديمي على أعلى مستوى من الجودة أثناء الانتقال، ستستقبل المدارس ما يلي:

- ناظر تنسيق الانتقال (PTC): يعد PTC أحد نظار المدارس السابقين، أو أحد الإداريين ذوي الخبرة العميقة، والذي سيكون موردًا هامًا لتقديم المساعدة إلى ناظري مدرسة Northwest وBelmont-Cragin لضمان سلاسة عملية الانتقال.
- ساعات عمل رئيس الشبكة: سيكرس رؤساء الشبكات، الذين يشرفون على شبكة جغرافية من المدارس، وقتًا من يومهم لمناقشة مواضع قلق الطلاب المتأثرين وأسرهم، والخيارات التعليمية المطروحة أمامهم. لمعرفة التواريخ والأوقات المحددة، يرجى الاتصال بمدرستك أو بمكتب الشبكة.
- الدعم للمشاركة في الحرم المدرسي: تضع CPS في اعتبارها بأن مشاركة المساحات يتطلب توازنًا دقيقًا للتمييز بين الفصل بين الطرفين، وبين التفاعل بينهما. ستقوم CPS بمساعدة قادة المدارس على التنسيق فيما بينهم لتكوين بيئة تعليمية آمنة، وإيجابية لكل مدرسة، والمساعدة في استخدام المساحة المشتركة. كما ستقوم CPS بإرشاد قادة المدرستين في صياغة مذكرة التفاهم.

الاحتياجات الاجتماعية والعاطفية للطلاب

تتفهم CPS أنه عندما يتم نقل الطلاب إلى بيئة جديدة، تكون هناك حاجة للمزيد من الدعم لمساعدتهم على التأقلم على المكان الجديد. وستوفر CPS الموارد اللازمة، وتعمل مع المدارس لتصميم برنامج دعم خاص لكل مدرسة، والذي قد يتضمن عناصر مثل العناصر التالية:

- مجموعات التركيز: سيقوم العاملون في المدرستين أو العاملون في الشبكة بعقد مناقشات عن المناخ العام مع بعض الطلاب في كل مرحلة دراسية، وذلك لمساعدة العاملين في المدرستين على فهم احتياجات الطلاب، والتعرف على إجراءات الدعم الفعالة أثناء الانتقال.
- ، أنشطة قيادة الطلاب والبناء الثقافي: ستوفر CPS الموارد للقيادة المدرسية للمساعدة على إنشاء علاقات إيجابية بين الطلاب، ولتطبيق أنشطة البناء الثقافي (مثل الدعم بين الزملاء، والوجبات الجماعية للعاملين، والأنشطة الجماعية، وأنشطة بناء الثقة)، وذلك بهدف إنشاء بيئة داعمة وشاملة أيضًا لجميع الطلاب.

دعم احتياجات خاصة للطلبة

ستقدم CPS موارد إضافية للشبكة لتعمل مباشرةً مع العائلات، وللمساعدة في شرح اختياراتهم المدرسية، وذلك لضمان الدعم اللائق لطلبة مدرستي Northwest وBelmont-Cragin ممن لهم احتياجات متفردة أثناء هذا الانتقال. علاوة على ذلك، ستقوم CPS بتقديم الآتي:

الطلبة ذوي الاحتياجات التعليمية المتنوعة

- سيتم متابعة تقديم الدعم في كلا المدرستين للطلاب ذوي الإعاقات، في كل من فصول التعليم العامة وفي مواضع المجموعات الصغيرة أو الأفراد، بما يتوافق مع برامجهم التعليمية التفريدية (IEPs) للعام الدراسي 2012-2013.
- وبمجرد انتقال الطلاب إلى المنشأة في شارع W. Palmer في سنتم متابعة تقديم جميع الخدمات التوجيهية، والسريرية، والخدمات ذات الصلة، بما يتوافق مع برامج IEP الخاصة بهم. سنتم متابعة تقديم جميع الخدمات المتخصصة، بما فيها التمريض، والتخاطب، والعلاج الطبيعي، والعمل الاجتماعي، والعلاج النفسي، ودعم التقنيات المساعدة، والتعليم الخاص، بالطريقة المبينة في برنامج IEP الحالي الخاص بكل طالب.
- ستعمل CPS مع الإدارة والعاملين في كلتا المدرستين على ضمان إعداد الفصول الدراسية لتفي باحتياجات الطلاب، ووضع جداول جميع الطلاب وفقًا لبرامج IEP، وأخيرًا العمل على توافر العاملين المناسبين لتطبيق برامج IEP الخاصة بالطلاب بشكل كامل.
- المنشأة الكائنة في شارع Palmer W. Palmer، ليست سهلة الوصول بالنسبة للأشخاص ذوي الإعاقات وقفًا لقانون الأمريكيون ذوي الإعاقات. لمزيد من المعلومات عن مدرسة معينة، يرجى الاتصال بمدير CPS لسياسة قانون الأمريكيون ذوي الإعاقات، على رقم 2158 (773).

الطلاب في الظروف التعليمية المؤقتة

- سيستمر مكتب CPS للطلاب في المواقف التعليمية المؤقتة (OSTLS) في تقديم الدعم الذي يقدم حاليًا إلى الطلاب في الظروف التعليمية المؤقتة (STLS)، بالقدر المطلوب في القانون أثناء انتقالهم إلى مبنى جديد. يتضمن ذلك الوجبات المدرسية المجانية، ودعم الالتحاق، وتوفير الزي المدرسي المطلوب والإمدادات المدرسية المطلوبة، وتوفير المواصلات عند إمكانية ذلك، والإعفاء من جميع المصروفات المدرسية المترتبة على ذلك.
- ويقع تحت بند هذا الإجراء قدرة الطلاب في الظروف التعليمية المؤقتة (STLS) على الاختيار بين الاستمرار في متابعة الحضور في مدارسهم، أو مقابلة العاملين في مكتب CPS للطلاب في المواقف التعليمية المؤقتة (OSTLS). وبالنسبة للعائلات المسجلة في برنامج STLS، يستطيع الأشقاء الصغار الحضور في نفس المدرسة التي يختارها أخوتهم الكبار، طبقًا لهذا الإجراء المقترح.
 - علاوة على ذلك، ستقدم CPS التطوير والدعم المحترفين للعاملين على تقديم خدمات الانتقال لطلاب STLS.

دارسو اللغة الإنجليزية

- سيتلقى الطلاب الحاليين والمستقبليين من دارسي اللغة الانجليزية (ELL)، الذين يذهبون إلى أي من المدرستين، تبعًا لعدد طلاب خدمات برنامج تعلم اللغة الانتقالي الإلزامي، والذي يتضمن مدرسين معتمدين يتحدثون لغتان ومدرسي اللغة الإنجليزية كلغة ثانية، و/أو الدعم من قسم اللغة والتعليم الثقافي (Dolce).
- بالنسبة للمدارس التي تستقبل الوافدين الجدد إلى الولايات المتّحدة، ستقوم CPS بتوفير مجموعات التهيئة للطلاب والمساعدة للتنسيق مع مراكز إعادة التوطين، وخدمات الترجمة/الترجمة الفورية، وخدمات التعليم باللغة الأم، والدعم الاجتماعي- العاطفي المخصص تبعًا لاحتياجاتهم المحددة.

المشاركون في برنامج الطفولة المبكرة

• لن يؤثر هذا الإجراء على برامج الطفولة المبكرة. سيستمر برنامج الطفولة المبكرة في مدرسة Belmont-Cragin في مقره بمبنى Socrates الكائن في شارع W. Diversey Ave.

المواصلات

• ستستمر إتاحة خدمة المواصلات لتجمعات محددة للطلاب (أي الطلاب ذوي الإعاقات، والطلاب في الظروف التعليمية المؤقتة، وطلاب قانون NCLB)، كما تحدده سياسة CPS الخاصة بالمواصلات.

استثمار المنشآت

ستقوم CPS بتحسين البيئة الكلية للتعليم، مع تحسينات المنشآت التي تتضمن ترقية للمعامل الموجودة بالفعل والمعامل الجديدة (للكمبيوتر ومختلف فروع العلوم)، ومبنى خارجي للمكاتب الإدارية، والتحكم الأمني في المدخل الرئيسي، والتحسينات الضرورية في قانون الأمريكيون ذوي الإعاقات (ADA).

و. معلومات بشأن اختيارات المدارس

لن تتأثر تعيينات مدرستي Northwest وBelmont-Cragin بالمشاركة المقترحة للمواقع. ولكن تلتزم CPS بوفير الخيارات التعليمية التي تلائم الاحتياجات التعليمية الفريدة لكل طالب، وللأولويات الخاصة بكل عائلة. لدعم العائلات عند اتخاذ هذا القرار، توجد معلومات من مكتب الوصول والالتحاق في المصادر التالية:

- على الإنترنت (www.cpsoae.edu or www.cps.edu),
 - عبر البريد الإلكتروني (oae@cps.edu),
 - عبر الهاتف (2060-553-773)، وأخيرًا
 - بالمقابلة الشخصية (شارع S. Clark الدور العاشر).

بالإضافة لذلك، وكما هو موضح بالأعلى، سيكرس رؤساء الشبكات وقتًا من يومهم لمناقشة مواضع قلق الطلاب المتأثرين وأسرهم بالتحديد، والخيارات التعليمية المطروحة أمامهم. كما يتاح للآباء، وللأوصياء على الأطفال زيارة المدارس التي سيتم الاختيار من بينها، وذلك قبل اتخاذ قرارهم بشأن التقديم في المدارس. وسيتم تيسير ذلك من قبل مكتب الشبكة، وفقًا لجميع السياسات المتبعة.

وتفهمًا من CPS لحقيقة أنه كان من الممكن أن يقوم الآباء بالتقديم في مدارس أخرى لأطفالهم إذا ما عرفوا بأن مدرستهم سنتأثر بهذه الإجراءات، ستعيد CPS فتح باب التقديم للطلاب المتأثرين بإجراءات المدرسة. كما سيتم منح الطلاب المتأثرين بإجراءات المدرسة الفرصة للتقديم في مدارس التجمعات الجاذبة، ومدارس الحي التي التي توجد بها أماكن شاغرة. يجب أن يقوم الطلاب بالتقديم وبتسليم طلب الالتحاق إلى مكتب الوصول والالتحاق، قبل موعد أقصاه 19 إبريل 2013، اليتم النظر فيه. تم إرسال طلب الالتحاق إلى منزلكم مع ابنكم/ابنتكم، وهو أيضًا متاح على www.cpsoae.org، وعبر الاتصال بالرقم 2060-553 (773)، أو يمكن استلامه شخصيًا من العنوان التالي شارع 125 S. Clark الدور العاشر.

التعليق العام

اللقاءات المجتمعية وجلسات الاستماع العلنية:

ستقوم CPS بعقد لقاءين مجتمعيين، وجلسة استماع واحدة بشأن ذلك الإجراء. يرحب بالتعليقات العامة خلال كل لقاء أو كل جلسة استماع. تلتزم CPS بالنظر في الملاحظات المجتمعية، وبناءً عليها ستقوم بتعديل مسودة خطة الانتقال هذه.

<u>ال</u>

ز.

Community Meeting 1		
013Saturday, April 06, 2		
pm12:00-am10:00		
Prosser High School		
North Long Avenue 2148		

Community Meeting 2 Thursday, April 11, 2013 pm7:00-pm5:00 Prosser High School North Long Avenue 2148

Public Hearing Saturday, April 20, 2013 pm1:30-am11:30 CPS Central Office .S. Clark St 125

المزيد من الأسئلة ومواضع القلق إلى المعترص هذا المقترح، ومسودة خطة الانتقال، يرجى الاتصال برقم 311 (خدمات المدينة) أو زيارة الموقع الإلكتروني www.cps.edu/qualityschools.

التعريفات

مصطلح "الموقع المشترك" يعني أن مدرستان منفصلتان ومستقلتان، كل منهما تملك قائدها المستقل (قادتها المستقلون) تتشاركان في منشأة مدرسية عامة في شيكاغو.

"إجراء المدرسة" يعني أي إغلاق لمدرسة، أو تدعيم مدرسة، أو اشتراكها مع مدرسة أخرى في الموقع ذاته، أو تغيير في حدود المساحات يتطلب إعادة تعيين الطلاب، إلا إذا كانت إعادة التعيين لمدرسة جديدة ذات مساحة حضور محددة، ومقصود منها تخفيف التكدس أو الانفصال عن النظام الحالي.

"معايير استغلال المساحات" تعني معايير استغلال المساحات الخاصة بالمدارس العامة في شيكاغو، والموجودة في: http://www.cps.edu/About_CPS/Policies_and_guidelines/Documents/SpaceUtilizationStandards.pdf، لتحدد المعايير الخاصة بالقدرة على قبول طلبات الالتحاق، والتكدس، وقلة الانتفاع.



DRAFT TRANSITION PLAN

For the Proposed Co-location of Belmont-Cragin Elementary School with Northwest Middle School

I. Introduction

Chicago Public Schools (CPS) is committed to ensuring that every student, in every community, has access to a high-quality, well-rounded education in order to graduate from high school ready to succeed in college, career, and life. From investments in early childhood education and a full school day to ensuring that there are effective principals and teachers in our schools, CPS is doing everything possible to provide Chicago's children with a 21st century education that helps them thrive and succeed. It is our obligation to work every day on behalf of our children's future.

However, our District faces a \$1 billion deficit, which threatens everything in our system by making it difficult to provide the robust supports and services that all children deserve. Our District's financial crisis is significantly challenged by underutilization, resulting in financial resources being invested in half-empty buildings that are costly to maintain and repair. Currently, CPS is financing schools and buildings with a capacity for 511,000 students while only serving 403,000 students. This utilization crisis is spreading our already scarce financial resources much too thin.

To address this crisis, CPS is proposing a plan to address underutilization based on significant input from partners including parents, students, teachers, principals, community and faith leaders, the independent Commission on School Utilization, the Chicago Police Department, and the Department of Family and Support Services. Through these collaborative efforts, CPS' plan represents a new day for Chicago Public Schools, and a fresh start for our students in Fall 2013.

The plan proposes to close or co-locate schools that are underutilized. These actions will enable CPS to maximize resources by supporting a reduced number of school buildings, which will improve our capacity to provide all children with greater access to critical resources and supports such as libraries, technology, playgrounds, nurses, and counselors.

In order to more effectively utilize our building space, CPS proposes to co-locate Belmont-Cragin Elementary School (Belmont-Cragin) with Northwest Middle School (Northwest) in a shared facility located at 5252 W. Palmer St. This decision is based on the underutilization of Northwest in accordance with the Chief Executive Officer's Guidelines for School Actions (Guidelines).

The transition plan outlined below summarizes the proposal, identifies the supports that will be provided to impacted students to create a smooth and safe transition process, and notes opportunities for commenting on the action.

II. Summary of Action

CPS is proposing to co-locate Belmont-Cragin with Northwest in the same CPS facility located at 5252 W. Palmer St. within the Fullerton Elementary Network of CPS. Northwest is located in a CPS-owned facility and serves 692 students in 6th-8th grades. Belmont-Cragin is located in two leased facilities and serves 613 students in pre-kindergarten through 8th grades. Belmont-Cragin's kindergarten through 8th grades will co-locate with Northwest while the pre-kindergarten grades will remain at the Socrates building at 6041 W. Diversey Ave. The enrollment of Belmont-Cragin's kindergarten through 8th grades is 256 students.

The proposed co-location meets the criteria of the Chief Executive Officer's Guidelines for School Actions because the combined projected enrollment is within the facility's enrollment efficiency range, as defined by the CPS' Space Utilization Standards, and the facility can support the academic programming of both schools. If this proposal is approved, Northwest and Belmont-Cragin will operate as separate, independent schools while sharing the facility and will be expected to adhere to the Board's Shared Facility Policy (Board Report 05-0126-P01). CPS will make the necessary capital investments to ensure the successful operation of each independent school within the same facility. The proposed investments CPS will make for affected students at both Northwest and Belmont-Cragin, as described in

this draft transition plan, will provide students with a supportive learning environment and ease the transition process as much as possible.

III. Facility Details

As stated in the Board's 2005 Shared Facility Policy, it is in the best interest of the Board, students and the community to identify buildings that are underutilized and to improve the use of those facilities. One way to do this is to transform a single school facility into a shared facility by bringing one or more additional schools into the building.

The facility at 5252 W. Palmer St. has enough space to accommodate the combined classrooms required to serve Northwest and Belmont-Cragin. In accordance with the CPS Shared Facility Policy, CPS will work to program the space to create a clear boundary between the campuses and will create separate administrative offices as needed. The 5252 W. Palmer St. facility has sufficient space to accommodate the needs of both schools for academic courses, lunch, physical education, administrative offices, and other programming. If the proposed co-location is approved, Northwest and Belmont-Cragin may need to share space in some common areas. Further, a specific memorandum of understanding (MOU) to allocate space between the two schools will be drafted in accordance with the Board's 2005 Shared Facility Policy.

IV. Safety and Security

CPS has engaged multiple experts regarding school safety to make decisions that will ensure children have a seamless transition next year. The Office of Safety and Security (OSS), Chicago Police Department, the Department of Family and Support Services, and community and faith partners were all consulted as part of the safety planning process.

CPS has prepared a plan for the safety of students and staff impacted by the proposed co-location of Northwest and Belmont-Cragin. OSS will continue to partner on an on-going basis with local community groups, elected officials, sister agencies, and the Chicago Police Department to maintain a smooth and safe transition of students to a new school environment. As part of the transition process, OSS will:

- Review and update school safety audits
- Review security personnel allocations to ensure proper coverage
- Review school safety technology and enhance systems as appropriate
- Address any safety concerns raised by students and staff
- As deemed necessary by OSS, in collaboration with the community, CPS will also provide a transition security officer to assist with safety and security needs.

V. Supports for Students and Schools

CPS is committed to ensuring a successful transition for the 2013-2014 school year. To accomplish this, CPS will provide the following supports to meet the academic, social and emotional, and specific learning needs of affected students. These resources may be further customized as feedback is obtained at community meetings and a public hearing regarding this action. Additionally, resources may be adjusted to meet the unique needs of affected students if deemed necessary by the Chief of Schools overseeing this Network.

Academic Needs for Students

To ensure students receive high-quality academic instruction throughout the transition, schools will receive:

- Principal Transition Coordinator (PTC): PTCs are former principals, or other administrators with significant experience, who will be a resource to help the principals of Northwest and Belmont-Cragin ensure a smooth transition.
- Network Chief Office Hours: Network Chiefs, who oversee a geographic network of schools, will set aside
 dedicated time to discuss concerns and educational options with families and students affected by this action.
 For specific dates and times, please contact your school or Network office.

Support in Campus Sharing: CPS acknowledges that sharing space requires a delicate balance of separation and
interaction. CPS will help school leaders coordinate to create a safe, positive learning environment for each
school and mediate the use of potential shared space. CPS will also guide school leaders in the creation of the
memorandum of understanding (MOU).

Social Emotional Needs of Students

CPS understands that whenever students transition to a new environment, additional support is needed to help them adjust. CPS will provide resources and work with schools to design a school-specific program of support which may include items such as:

- Focus groups: Discussions of general climate with some students within each grade level will be conducted by school- or Network-based staff to help school personnel understand students' needs and identify effective transition supports.
- Student Leadership and Culture Building Activities: To foster an environment that is both supportive and
 inclusive for all students, CPS will provide resources to school leadership to help create positive relationships
 among students and implement culture-building activities (such as peer to peer mediation support, staff
 luncheons, and team- and trust-building activities).

Support for Specific Students Needs

To ensure students at Northwest and Belmont-Cragin who have unique needs or circumstances are adequately supported in this transition, CPS will provide the Network with additional resources to work directly with families and assist in explaining their school options. Additionally, CPS will provide the following:

Students with Diverse Learning Needs

- Students with disabilities at both schools will continue to be provided instructional support both in the general education classroom and in small group or individual settings, in accordance with their Individualized Education Programs (IEPs) for the 2012-2013 school year.
- Once students transition to the facility at 5252 W. Palmer St., all instructional, clinical and related services will continue to be provided in accordance with their IEPs. All specialized services, including nursing, speech, occupational therapy, physical therapy, social work, psychology, assistive technology support, and special education instruction will continue to be provided in the manner stated on each student's current IEP.
- CPS will work with administration and staff at both schools to ensure classrooms are set up to meet student needs, to schedule all students in accordance with IEPs, and to ensure there is adequate staff to fully implement student IEPs.
- The facility at 5252 W. Palmer St. currently is not accessible to persons with disabilities according to the Americans with Disabilities Act. As part of the facility upgrades explained in more detail below, CPS will begin renovations at the facility to provide all floors with a basic level of access. For more information about a particular school, contact the CPS Director of ADA Policy at (773) 553-2158.

Students in Temporary Living Situations

- The CPS Office of Students in Temporary Living Situations (OSTLS) will continue the supports currently
 provided to Students in Temporary Living Situations (STLS) as required by law and as they transition to a
 new building. These include free school meals, enrollment support, provision of required school
 uniforms and school supplies as needed, transportation assistance when eligible, and waiver of all
 school related fees.
- Under this action, returning STLS students may choose to continue attending their school or meet with OSTLS staff to identify enrollment options available. For families currently enrolled in the STLS program, younger siblings may attend the same school that their older sibling elects under this proposed action.
- Additionally, CPS will provide professional development and support to staff on providing transition services for STLS students.

English Language Learners

- Current and future ELLs attending either school will receive state mandated transitional bilingual program services which include, depending on the number of ELLs enrolled, certified Bilingual and English as a Second Language (ESL) teachers and/or support from the Department of Language and Cultural Education (DoLCE).
- Schools that welcome newcomers to the United States will be provided student orientation kits and will receive assistance from CPS to coordinate with resettlement centers, translation/interpretation services, tutoring services in the native language, and social-emotional supports tailored to their specific needs.

Early Childhood Participants

• This action will not affect early childhood programming. The early childhood program at Belmont-Cragin will remain at the Socrates building at 6041 W. Diversey Ave.

Transportation

• Provisions for specific student populations (i.e., student with disabilities, Students in Temporary Living Situations, and NCLB qualifying students), as determined by the CPS transportation policy, will continue to apply.

Facilities Investment

CPS will enhance the overall learning environment with facilities improvements, which may include upgrades such as:

- Converting existing classrooms or offices into new administrative space;
- Providing signage that reflects newly allocated spaces;
- Adding independent Telecommunication and Intercom systems so that each school maintains separation;
- Upgrading existing science, computer, and art labs, or creating new labs as needed; and
- Providing a second library, when space is available.

•

VI. Information Regarding Choice of Schools

Northwest and Belmont-Cragin assignments will not be impacted by the proposed co-location. However, CPS is committed to providing educational options that fit each student's unique learning needs and each family's priorities. To support families in this decision, information from the Office of Access & Enrollment is available:

- Online (www.cps.edu or www.cpsoae.edu),
- By email (<u>oae@cps.edu</u>),
- By phone (773-553-2060), and
- In person (125 S. Clark St., 10th Floor).

Additionally, as described above, Network Chiefs will set aside time specifically to discuss concerns and educational options with families and students affected by this action. Parents and guardians will also have the option of visiting schools of choice prior to making their enrollment decision. This will be facilitated by the Network Office in accordance with all applicable policies.

Recognizing that many families would have applied for other options if they had known their school was going to be affected by school actions, CPS will reopen the application period for students affected by school actions. Students affected by school actions will be given the chance to apply to magnet cluster and neighborhood schools that have available seats. Students must apply and submit an application to the Office of Access & Enrollment by the deadline of April 19, 2013 to be considered. The application has been sent home with your child and is also available at www.cpsoae.org, by calling (773) 553-2060, or in person at 125 S. Clark St., 10th floor.

VII. Public Comment

Community Meetings and Public Hearings:

CPS will hold two community meetings and one formal public hearing regarding this action. Public comment will be accepted during each meeting or hearing. CPS is committed to considering community feedback and will amend this draft transition plan accordingly.

Community Meeting 1	Community Meeting 2	Public Hearing
Saturday, April 06, 2013	Thursday, April 11, 2013	Saturday, April 20, 2013
10:00am-12:00pm	5:00pm-7:00pm	11:30am-1:30pm
Prosser High School	Prosser High School	CPS Central Office
2148 North Long Avenue	2148 North Long Avenue	125 S. Clark St.

Further Questions and Concerns:

If you have any questions or concerns regarding this proposal and the draft transition plan, please call 311 (City Services) or visit www.cps.edu/qualityschools.

Definitions

"Co-location" means two separate, independent schools with their own school leader(s) co-existing within a Chicago Public School facility.

"School action" means any school closing; school consolidation; co-location; boundary change that requires reassignment of students, unless the reassignment is to a new school with an attendance area boundary and is made to relieve overcrowding; or phase-out.

"Space Utilization Standards" mean the Chicago Public Schools' Space Utilization Standards, found at: http://www.cps.edu/About_CPS/Policies and guidelines/Documents/SpaceUtilizationStandards.pdf, establishing standards for determining enrollment efficiency, overcrowding, and underutilization.